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Jaarverslag 2019 IVN Eerbeek e.o.  

Dit jaarverslag heeft betrekking op de periode 1 januari 2019 - 31 december 2019. 

Bestuur 

Bij aanvang van de verslagperiode bestond het bestuur uit: 

• Voorzitter: Jos Rouland 

• Secretaris: Herman Heskamp 

• Penningmeester: Gerrie den Besten 

• Lid: Lambert Kouwenberg 

• Lid: Ingrid van Eijk (medio 2019) 

Bijeenkomsten 

In het verslagjaar 2019 kwam het bestuur 4 keer bijeen. Vier reguliere vergaderingen werden gebruikt 

voor het bespreken van de gangbare zaken, ook werd er aansluitend vier keer vergaderd met de 

werkgroepcoördinatoren.  

 

Leden, donateurs en vrienden 

Begin 2019 hadden we 60 donateurs, 62 leden en 14 vrienden van het IVN. Het aantal leden en 

donateurs blijft ongeveer gelijk. Wel verliezen we leden en donateurs vanwege hun leeftijd en/of 

gezondheid.  

 

Bestuurszaken  

• 11 jan.  Nieuwjaarsreceptie  

• 11 mrt.  Algemene ledenvergadering 

We beraden ons nog over de samenwerking met de IVN afdeling Zutphen. Het bestuur heeft een 

kennismakingsgesprek gehad met het bestuur van Zutphen. Daaropvolgend zijn er twee wandelingen 

geweest met de besturen en werkgroepcoördinatoren van beide afdelingen, waarbij gedachten, kennis 

en vaardigheden werden uitgewisseld. In verband met bestuurswisselingen binnen de afdeling 

Zutphen stagneert het proces tijdelijk. 

In de loop van het jaar werden we geconfronteerd met het verdwijnen van onze opslag. Het object 

waar we een stukje van huurden, verwisselde van eigenaar. Op het laatste moment werd dit ons 

verteld en moesten we op korte termijn een nieuwe opslag zoeken. Nu beschikken we inmiddels over 

een prachtige container op een afgesloten terrein van de firma Slief in Loenen. 

Tegen de kap van twee beuken in de kern van Eerbeek is door de afdeling een zienswijze ingediend bij 

de gemeente Brummen. De actuele stand van zaken is dat de bomen toch worden gekapt. Wij 

betreuren dat ten zeerste maar een van de bomen was al wel door een schimmel (zwam) geïnfecteerd.   

Op 23 november overleed Gerard Bosch. Het bestuur en leden van IVN Eerbeek e.o. hebben afscheid 

van Gerard genomen tijdens de condoleance-plechtigheid op 28 november in De Harmonie in Laag 

Soeren. De voorzitter is als vriend uitgenodigd op de crematie en heeft daar op verzoek van echtgenote 

Ineke gesproken over Gerards werkzaamheden voor IVN-Eerbeek. 



2 
 

Werkgroepen en activiteiten 

Werkgroep excursies 

Leden van de werkgroep excursies, begin 2019 zijn: Gerard Bosch, Jan Coenraadts, Joop Gerretse, Jan 

Groenhof, Mart Helle, Herman Heskamp, Chris Holtslag,  Lambert Kouwenberg, Jan Loonstra, Gerard 

Nijhof, Bert van der Saag,  Aad van Leeuwen, Wim Blom en Herma Scherpenzeel. Sandra Omlo is begin 

2019 de coördinator maar heeft haar taak overgedragen aan Chris Holtslag.  

Ook in deze werkgroep haken er leden af i.v.m. leeftijd en/of gezondheid. 

Onderstaande activiteiten/excursies werden er in 2019 georganiseerd: 

• 13-jan.   Deelerwoud  14 

• 10-feb.  Elsberg, Imbosch 10 

• 10-mrt.  Vossestaart Hall 0 (afgelast i.v.m. weersomstandigheden) 

• 14-apr.  Voorstonden  22 

• 17-mei.  Molenbeek  25 

• 18-mei .  E. en T. heide  20 (aangevraagde wandeling) 

• 18-mei.  E. en T. heide  47 

• 16-jun.   Leusveld  10 

• 14-jul.   Cortenoever  10 

• 11-aug.  Zilvense heide  27 

• 8-sep.   Huis te Eerbeek 11 

• 13-okt.   Groot Engelenburg 35 

• 9-nov.   Omgeving Eerbeek 16 

• 8-dec.   Laag Soeren  2  

• 14-dec.  Hall   20  (aangevraagde wandeling) 

• 28-dec   Robertsoord  50 (eindejaarswandeling) 

In totaal hebben er 319 personen aan deze activiteiten deelgenomen. 

 

Werkgroep bijspijkeren/scholing, IVN afd. Oost Veluwezoom/Eerbeek e.o. 

Dit jaar hebben we 5 activiteiten georganiseerd. De werkgroep bestond uit 5 leden: Anton Logemann 

en Henk Grijzen voor de afd. Oost Veluwezoom, Hilda Stoltenborg en Myrian ‘d Anjou voor de afdeling 

Eerbeek, Herma Scherpenzeel verzorgde de coördinatie. 

De volgende lezingen en excursies hebben plaatsgevonden: 

• 28 januari: Uitleg over de veranderingen in de wandelwegen en mountainbike paden in Park de 

Veluwezoom, door Jeroen de Koe van Natuurmonumenten. 29 aanwezigen. 

• 20 februari: uitleg over de paddenoverzet-acties in de Gemeenten Rheden en Rozendaal door 

Pim Engeltjens, 6 aanwezigen. 

• 11 april: lezing en workshop over nachtvlinders door Jurrien van Deijk van de Vlinderstichting, 

10 aanwezigen. 

• 28 mei: excursie in gebied de Velperwaarden in Velp o.l.v. Andre ten Hoedt van 

Natuurmonumenten. 
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• 18 september: lezing over de geschiedenis en de renovatie van de Gravinnenbeek in Eerbeek 

door Bert van der Saag. Op 21 september een aanvullende excursie naar dit gebied, 10 

aanwezigen. 

In het najaar van 2019 heeft Henk Grijzen afscheid genomen van de werkgroep. Wij zijn nog op zoek 

naar een vervanger. 

 
Werkgroep Natuurtuin 
 
De werkgroep bestaat uit 7 leden: Gerard Nijhof (coördinator), Maria Bruggink, Ronald Geerlof, Ineke 
Breukink,  Jan Coenraads, Odette Nordkamp en Mieke de Haan.  
 
Afgelopen jaar is er in een prettige sfeer samengewerkt binnen de werkgroep en hebben we met de 
bovenstaande bezetting en met behulp van de werkgroep Venel de werkzaamheden op een prima 
manier uit kunnen uitvoeren. De werkgroep heeft 4 keer vergaderd.  
 
Ook dit jaar hebben we weer veel bezoekers mogen ontvangen. We merken dat we regelmatig 
bezoekers aantrekken door het feit dat het Klompenpad van Loenen door de tuin loopt. Oud lid van 
onze werkgroep Gerard Bosch overleed eind november. Enkele leden van de werkgroep bezochten op 
28/11 de condoleantie-avond in Laag Soeren. 
 
Educatie 
Tijdens de zomermaanden was  er op de zondag een natuurgids aanwezig. Hij of zij reageerde op vragen 
van bezoekers. Waar wenselijk werd begeleiding aangeboden. Uit de evaluatie  concludeerden wij dat 
het niet vaak gebeurt dat de gids aangesproken wordt maar dat het wel goed is om er te zijn. We gaan 
dit in het seizoen 2019 voortzetten.  
 
We hebben besloten om het Informatieboekje op de site van de Natuurtuin te zetten en niet in een 
boekvorm uit te brengen. 
 
Het afgelopen jaar heeft de werkgroep meegedaan aan de nachtvlindernacht. Het aantal bezoekers 
viel erg tegen waarschijnlijk mede  vanwege het feit dat er geen publiciteit aan is gegeven. 
 
Voor de tweede maal hebben we het stuk grond dat voorheen nog bij Natuurmonumenten in gebruik 
was, ingezaaid. De opkomst van de gezaaide graansoorten viel tegen mede doordat er veel kweek op 
kwam. Het bloemrijkzaad en de boekweit bloeiden echter volop en trokken zeer veel insecten aan.  
 
Een groep van Scouting heeft de tuin bezocht en door een leuk programma werd dit een mooi succes! 
Een drietal werkgroep leden werken mee aan het scholenproject over biodiversiteit van de Gemeente 
Brummen en bezochten in dat kader zes scholen. De lessen, gegeven aan middengroepen, verliepen 
prima en het project eindigde met een wedstrijd. Welke school bouwt op het terrein om de school het 
beste, leukste, mooiste insectenhotel? De werkgroep leden vormden samen met wethouder Margriet 
Wartena de jury. Onze website werd met veel informatie verrijkt. De werkgroep houdt aan dit project 
een hoeveelheid bloemenzaad en enkele fraaie (bijen)posters over. 
  
Onderhoud 
Ook dit jaar heeft de VENEL groep ons ondersteund met de onderhoudswerkzaamheden. Net als in 
vorige jaren is opslag van accacia gerooid, is de braam hier en daar verwijderd en zijn er een aantal 
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bomen gerooid om meer lichtinval te krijgen. Tevens is het land weer ingezaaid met graansoorten en 
bloemrijk zaad. 
In het najaar is er vegetatie uit de poel gehaald om te voorkomen dat deze dicht groeit. 
 
Ontwikkelingen in de tuin 
Door de ‘Stikstofcrisis’ is de besluitvorming rondom het bestemmingsplan ’Buitengebied Beekbergen 
en Loenen‘ uitgesteld. Daardoor is er geen voortgang met betrekking tot de bouw van het schuurtje.   
De werkgroep heeft gewerkt aan een toekomstvisie voor de Natuurtuin. Enkele aspecten worden nog 
nader uitgewerkt. 
 

 
Werkgroep Publiciteit 

De werkgroep bestaat begin 2019 uit Gerard Bosch (coördinator), Jan Coenraadts, Lambert 

Kouwenberg en Jan Groenhof, allen redactie van Het Groene Blad. Voor opmaak en verspreiding van 

ons verenigingsblad: Ronald Geerlof en Herman Heskamp. 

Ook het afgelopen jaar is ’Het Groene Blad’ weer 4 keer verschenen. Problemen ondervinden we met 

het aanleveren van kopij. Het aanbod stagneert maar door enkele fervente schrijvers kunnen we ons 

verenigingsblad nog regelmatig uitgeven. 

De berichten naar de lokale media werden in eerste instantie nog verzorgd door Gerard Bosch. Door 

ziekte geveld heeft Gerard gefaseerd zijn werkzaamheden voor IVN Eerbeek moeten stoppen. Andere 

redactieleden hebben zijn werkzaamheden opgepakt en het jaarprogramma 2020 is ook niet meer 

door Gerard Bosch opgemaakt. Gerard is eind november overleden. Zijn werk wordt onder leiding van 

Lambert Kouwenberg door enkele werkgroep leden voortgezet. 

Verder lag er een voorstel om de agenda in HGB uit te breiden met lokale evenementen en activiteiten 

van IVN Zutphen. Dit vindt sinds de uitgave 3-2019 plaats. 

De internetpagina van IVN Eerbeek e.o. (www.ivn-eerbeek.nl) wordt beheerd door Herman Heskamp. 

 

Werkgroep VENEL 

Coördinator: Jos Rouland 

Contacten met boomeigenaren: Jan Staal en Jos Rouland 

Catering: Kees Norel 

Grootte werkgroep: 25 begin 2019 en 21 eind 2019 

Twee hoofdactiviteiten: 

1.  Knotten 

• Gemiddeld aantal deelnemers per werkochtend: 11 

• Aantal werkochtenden (op zaterdag): 19 

• Duur van de werkochtenden: 3 uur (van 9.00 tot 12.00 uur) 

• 2 keer meegewerkt aan groot onderhoud van de Harmanahof (13-4 en 14-9); 

• 17 keer (in totaal 213 stuks) bomen geknot op 14 verschillende locaties (5-1, 19-1, 2-2, 9-2, 16-

2, 1-3, 2-3, 23-3, 30-3, 6-4, 13-4, 14-9, 28-9, 12-10, 26-10, 9-11, 23-11, 7-12 en 21-12). 
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2.  Beekruimen 

• Gemiddeld aantal deelnemers per werkmiddag/ochtend: 6 

• Aantal werkmiddagen/ochtenden: 29 

• Duur van de werkdagen: 3 uur (van 9.00 t0 12.00 uur, resp. van 13.00 tot 16.00 uur) 

• 29 keer gewerkt aan het verwijderen van modder, bladeren en takken uit de Gravinnebeek, 

inclusief de twee zijtakken. Verder pulsbuis tot 6 m diep schoongemaakt. 

Andere activiteiten: 

• jaarvergadering op 26-8-2019 

• eindejaarsviering aan het einde van de werkochtend van 21-12-2019 

 

Projecten 

Onder projecten ressorteren activiteiten die buiten de bestaande werkgroepen vallen. Onder andere 

de  ’Slootjesdag’ in Loenen en de ’Natuurdag’ afgelopen jaar bij de Vroolijke Frans. Beide dagen werden 

ook dit jaar weer goed bezocht en zijn voor herhaling vatbaar. 

Bij de Vroolijke Frans hebben we meegelift op het thema ’bijen’. Er was een demonstratie 

insectenbehuizing maken en kinderen konden onder leiding van Tilda Groenhof zaadbommen 

fabriceren  om braakliggende terreintjes van bloeiende bloemen te voorzien. 

Het project Bloeiende Bermen van de Floron, in het bijzonder de inventarisatie hiervan, was een groot 

succes. Onder de bezielende leiding van Gerard Nijhof zijn vele bermen geïnventariseerd. Opvolgend 

is er een samenwerking ontstaan met de Gemeente Brummen en in 2020 wordt het project 

gecontinueerd. 

 

Diverse andere activiteiten (niet in chronologische volgorde) 

Jos Rouland bezoekt namens de afdeling de regiovergaderingen. 

Er is een begin gemaakt met de ledenadministratie en de contributieafhandeling, om deze te 

centraliseren in Amsterdam. 

 

AVG 

Sinds 25 mei 2018 is de Algemene Verordening Gegevensbescherming in Europa van toepassing. Het 

IVN Eerbeek e.o.  heeft een privacy statement opgesteld en de noodzakelijke maatregelen genomen 

teneinde de persoonsgegevens van de vrijwilligers, de donateurs en overige van toepassing zijnde 

contacten voldoende te beschermen. 

Secretaris IVN Eerbeek e.o. 
Herman Heskamp 
Eerbeek, februari 2020 


